
 

3 
 

 

 

 

                 

 

                            

 

 

Când privim acum la viaţa din jur, cei ce pot vedea văd că tot ce a 

fost prezis despre sfârşitul lumii se împlineşte. Cine este, dar, acest om, 

Antihrist? Sfântul Ioan Teologul îi dă în mod simbolic numele 666, dar 

toate încercările de a înţelege acest însemn au fost zadarnice. 

În viaţa contemporană putem avea o viziune destul de clară despre 

posibilitatea arderii lumii, când „toate stihiile se vor aprinde”. Această 

viziune ne-o oferă fisiunea atomului. 

 Sfârşitul lumii nu înseamnă distrugerea ei, ci schimbarea ei. Totul 

se va schimba deodată, într-o clipită. Morţii vor învia în trupuri noi: vor 

fi trupurile lor, dar înnoite, aşa cum Mântuitorul a înviat în trupul Său, 

care purta urmele rănilor şi ale suliţei, dar avea însuşiri noi şi, în acest 

sens, era un trup nou. Nu se ştie clar dacă va fi un trup nou cu totul sau 

va fi trupul cu care omul a fost creat. 

Şi Se va arăta Domnul în slavă, pe nor. Cum îl vom vedea? Cu 

ochii duhului. Şi acum, înainte de moarte drepţii văd în jurul lor ceea ce 

ceilalţi oameni nu văd. 

 

 Trâmbiţele vor suna cu putere. Ele vor 

suna în suflete şi în conştiinţe. Totul se va 

limpezi în conştiinţa omului. 

Proorocul Daniel, vorbind despre 

Judecata de Apoi, povesteşte despre un 

Bătrân Judecător aşezat pe tron, în faţa 

căruia este un râu de foc. Focul este 

elementul curaţilor. Focul mistuie păcatul, îl 

arde şi dacă păcatul s-a altoit de sufletul 

omului, atunci îl mistuie şi pe om. Acest foc 

se va aprinde înlăuntrul omului: văzând 

Crucea, unii se vor bucura iar alţii vor cădea 

în disperare, se vor tulbura, se vor îngrozi. 

Astfel, oamenii se vor despărţi dintr-o dată: 

în relatarea evanghelică unii se aşază la 

dreapta, în faţa Judecătorului, iar alţii la 

stânga: i-a despărţit conştiinţa, însăşi starea 

sufletească a omului îl aruncă într-o parte 

sau în cealaltă, la dreapta sau la stânga. Cu 

cât mai sârguincios şi mai insistent a năzuit 

omul spre Dumnezeu în viaţa sa, cu atât mai 

mare îi va fi bucuria când va auzi cuvântul: 

„Veniţi la Mine, binecuvântaţilor!” şi, 

dimpotrivă, aceleaşi cuvinte vor stârni focul 

groazei şi al chinului celor care nu L-au 

dorit, L-au evitat ori chiar s-au luptat cu El  
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sau L-au hulit în timpul vieţii. 

Judecata de Apoi nu cunoaşte martori 

sau listă de protocol. Totul este scris în 

sufletele oamenilor şi aceste însemnări, 

aceste „cărţi” se vor deschide. Totul se va 

descoperi tuturor şi fiecăruia în parte, şi 

starea sufletească a omului îl va face să  

meargă la dreapta sau la stânga. Unii, la 

bucurie, alţii la chin. Când se vor deschide 

„cărţile”, toţi vor înţelege limpede că 

rădăcinile tuturor viciilor sunt în sufletul 

omului. Iată beţivul, desfrânatul: când moare 

trupul, unii cred că moare şi păcatul.  

Nu e aşa, în suflet exista o înclinaţie, pentru 

suflet păcatul era dulce. Şi dacă nu s-a 

pocăit de păcatul respectiv, dacă nu s-a 

eliberat de el, sufletul va veni la Judecata de 

Apoi cu aceeaşi dorinţă a dulceţii păcatului 

şi niciodată nu îşi va satisface dorinţa.  

Va suferi de ură şi de răutate. Şi aceasta 

e o stare infernală. „Gheena de foc” este 

focul lăuntric, este flacăra viciului, flacăra 

neputinţei şi a răutăţii şi aici va fi „plânsul şi 

scrâşnirea dinţilor” răutăţii neputincioase. 

(Sf.Ioan Maximovici, Predici) 

Rugăciunea  este  darul  cel  mai  înalt  şi  fără  de  preţ  făcut  de  Creator  creaturii, 

omului,  care  prin ea  poate  vorbi  cu  Cel  ce l-a  creat, aşa cum  vorbeşte  un fiu  cu  

părintele  său, poate  să  reverse  înaintea  Lui  simţămintele  sale de admiraţie, de  laudă  şi  

recunoştinţă. Dar  oare  mulţi  preţuiesc  acest  dar  şi  se  grăbesc  la  rugăciune, doxologie  şi  

mulţumire ? 

(  Sfântul  Ioan  din Kronştadt, Liturghia :  Cerul  pe  pământ  ) 
 


